
 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
10 april 2014 

Nr 4/2014 
 

 

§ 14 

Stockholms stads kemikalieplan 2014–2019  
Yttrande till kommunstyrelsen 

Beslut 
Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och översänder det som svar på remissen till 

kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 
Miljöförvaltningen har på uppdrag av kommunfullmäktige tagit fram 

en kemikalieplan för Stockholms stad.  Kemikalieplanen syftar till att 

förtydliga målområdet Giftfria varor och byggnader i Miljöprogram 

för Stockholm 2012-2015.  

Förvaltningen anser att förslaget är väl genomarbetat och kan utgöra 

en bra grund för arbetet med att uppnå miljömålen för giftfria varor 

och byggnader. Kemikalieplanen har ett prioriterat område som 

handlar om barns exponering för gifter. Förvaltningen välkomnar att 

fokus läggs på barnens miljö och ser positivt på de föreslagna 

åtgärderna, som till exempel information och utbildning om 

kemikalier till berörd personal samt att ett Kemikaliecentrum inrättas. 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i 

ett tjänsteutlåtande från 24 mars 2014. 

Dnr 7-2014-1.5.1 

 

Förslag till beslut 
Abit Dundar m.fl. (FP), Lars Svärd m.fl. (M), Hans Tjernström (C), 

Eva Fagerhem m.fl. (S) och tjänstgörande ersättaren Kerstin Tholin 

(V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom förvaltningens 

förslag. 

Jessica Jormtun m.fl. (MP) lade fram ett förslag och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

Ordföranden förklarade överläggningen avslutad. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Reservation 
Jessica Jormtun m.fl. (MP) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget förslag. 

 

Forts. nästa sida  
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Forts. § 14 

”Att överlämna följande som remissyttrande till kommunstyrelsen. 

Äntligen kommer kemikalieplanen för Stockholm. Många barn växer 

idag upp med en cocktail av kemikalier som vi ibland inte vet hur de 

kommer att påverka dem när de växer upp. Det kanske är känt hur en 

viss kemikalie påverkar oss människor, men inte vad flera kemikalier 

i kombination kan leda till. Därför är det oerhört angeläget att 

Stockholm har en plan med kraftigt fokus på att minska barns 

exponering för skadliga kemikalier. Särskilt viktigt är det att i 

samband med stadens många upphandlingar se till att följa planen. I 

allt från byggmaterial till städtjänster. Skadliga ämnen hör inte hemma 

i barns vardag. 

På en rad punkter är dock kraven formulerade som ’bör-krav’. Vi 

anser att ’ska-krav’ är lämpligare. Inte minst för att det förenklar 

kravställandet mot olika leverantörer och deras underleverantörer. 

Eftersom kemikalieområdet är snabbt föränderligt anser vi också att 

staden med korta intervall ska följa upp och vid behov revidera 

planen.” 

 

Särskilt uttalande 
Kerstin Tholin (V) med instämmande av Eva Fagerhem m.fl. (S) 

anmälde ett särskilt uttalande. 

 

”Visionen för stadens kemikaliearbete är Giftfritt Stockholm 2030 – 

kemikaliearbete i världsklass och Vänsterpartiet ställer sig positiv till 

att staden formulerat en så offensiv vision. När vi tar del av 

Stockholms stads kemikalieplan 2014-2019 finner vi inte konkreta 

åtgärder med samma offensiva anslag. Planen ger på oss ett passivt 

intryck och bär inga spår av att ambitionen är att nå målet för visionen 

– ett giftfritt Stockholm 2030. För stadsdelsnämnden är det självklart 

glädjande att barns vardag är prioriterat område, men också här finner 

vi skäl att sätta frågetecken.  

Några exempel får illustrera det vi uppfattar som svagheter i planen. 

Under 1. Stöd till implementeringen av kemikalieplanen, nämns inget 

som tyder på att staden avser att satsa ekonomiska resurser för att 

stadens innevånare ska få en giftfri miljö. 

Som sista punkt under rubriken Upphandling anges att ’Upphandlare 

och annan berörd personal i stadens verksamheter ska erbjudas 

kompetensutveckling inom kemikalieområdet’. Uttryckssättet 

’erbjudas’ ger inte intrycket att ambitionen är en målmedveten 

satsning på att höja upphandlarnas kompetens inom 

kemikalieområdet.                                                       Forts. nästa sida  
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Forts. § 14 

I punkten 4-7 under rubriken Byggmaterial säger planen att En 

pilotstudie ska genomföras i syfte att utreda hur barn och foster kan 

skyddas (bostad, förskola, skola, arbetsplatser). Tidpunkten för 

studien anges till 2017 och framåt. Av det drar vi slutsatsen att 

resultatet från pilotstudien blir en fråga för nästkommande planperiod, 

då det återstår 10 år till visionens mål, ett giftfritt Stockholm. 

Planen ger inte bilden av ett kemikaliearbete i världsklass.” 

__________________ 

 


